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BRMG/KSiLP-V/0012/8/15 
 
 
 

PROTOKÓŁ NR  10-8/2015 
 

z posiedzenia Komisji Samorządu i Ładu Publicznego  Rady Miasta Gdańska, które odbyło 
się w dniu 21 maja  2015 roku o godz. 16,00  w sali nr 007 w Nowym Ratuszu przy ul. 
Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 
Obecność: wg załączonej listy obecności, która stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego 
protokołu. 
 

Na  stan 7 (siedmiu) członków Komisji, w posiedzeniu  uczestniczyło  7 (siedmiu ), czyli 
było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 

Lista  pozostałych osób obecnych na posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 do niniejszego 
protokołu.   
 
Anna Wirska – przewodnicząca Komisji  
Rozpoczynamy posiedzenie Komisji Samorządu i Ładu Publicznego. Wszyscy Państwo 
zapoznaliście się z porządkiem dzisiejszego posiedzenia – załącznik nr  3 do niniejszego 
protokołu. Przypomnę, że w punkcie 3 będzie to posiedzenie wspólne z Komisja 
Zrównoważonego Rozwoju. Dalsze punkty 4-6 dotyczą tylko naszej Komisji. 
Kto z Państwa  Radnych jest za  tak zaproponowanym porządkiem obrad? 
Za  4 głosy, jednogłośnie  
 

Porządek posiedzenia: 
1. Opiniowanie projektu uchwały  zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2015 – 2040  - 
druk nr 243 .  

 

2. Opiniowanie projektu uchwały  zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Miasta Gdańska na 2015 rok – druk nr 244 

 

Posiedzenie wspólne z Komisją Zrównoważonego Rozwoju Rady Miasta Gdańska 

 

3. Graffiti: 
1) Walka z dewastacją mienia publicznego i nielegalnym graffiti.  
2) Sprawa powołania w Straży Miejskiej/Policji zespołu do walki z 

nielegalnym graffiti. 
 

Po omówieniu  Punktu  nr 3   kończy  się  wspólne  posiedzenie 

- dalszy  ciąg posiedzenia  dotyczy  Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 
 

4. Przygotowanie  Miasta Gdańska do sezonu letniego  pod  względem 
bezpieczeństwa  i porządku. 
Zaproszeni  goście: 

- Komendant Miejski Policji W Gdańsku 

- Komendant Miejski Pożarnej w Gdańsku  

- Komendant Straży Miejskiej w Gdańsku  

- Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji  
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5. Policja i Straż Miejska przyjazna obywatelom. 
 

6. Sprawy bieżące, wolne  wnioski,  korespondencja.  
 

PUNKT 1 
Opiniowanie projektu uchwały  zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2015 – 2040  - druk 
nr 243 .  
 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 28 maja 
2015r.   - BRMG-S.0006.243.2015). 
 
Jolanta Ostaszewska  - Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  
Projekt wprowadza jedno nowe przedsięwzięcie pn. zaprojektowanie, sfinansowanie, 
wybudowanie i eksploatacja ogólnodostępnych kubaturowych parkingów  w Gdańsku. 
Przedsięwzięcie  to  Miasto planowało realizować w oparciu o ustawę  o koncesji i w roku 
2012 ogłosiło wszczęcie postępowania na wybór koncesjonariusza. W wyniku tego 
postępowania, marcu  tego roku wpłynęła jedna oferta złożona przez ImmoPark Gdańsk 
Sp.z o.o., które główne założenia w zestawieniu z założeniami Miasta  przedstawiają się 
troszkę odmiennie niż Miasto zakładało.  
Po pierwsze. Miasto zakładało wybudowanie parkingu  w czterech lokalizacjach. Oferta 
mówi o dwóch lokalizacjach przy Podwali Przedmiejskim i  przy Podwalu Staromiejskim. 
Miasto zakładało wybudowanie parkingu dwupoziomowego, oferta mówi o 
jednopoziomowych. W związku z tym ilość miejsc z oferty  to 555 a  miasto zakładało  ich  
1.176.Oczekiwania firmy dopłaty przez Miasto tych parkingów  wynosi 60.460 tys. zł netto, 
co stanowi 75% kosztów wybudowania parkingów  - miasto szacowało dopłatę na poziomie 
43%. Wysokość dopłaty przez  Miasto powoduje, że  oferent, po rozliczeniu z miastem 
poniósłby realny koszt  tylko i wyłącznie 19 mln zł, co w przeliczeniu na jedno miejsc 
postojowe daje kwotę 34 tys. zł netto. 
W związku z  tym, że możliwości finansowe Miasta na tym etapie są takie, żeby 
zrealizować  to przedsięwzięcie Miasto musiałoby zaciągnąć kredyt w wysokości 60 mln zł. 
Koszty obsługi tego kredytu, przy założeniu, że to jest  10-letni kredyt zaciągnięty w banku 
komercyjnym,  przy marży 1%, wyniosłyby 19,5 mln zł.    
Państwo Radni muszą  się wypowiedzieć, czy  to przedsięwzięcie będziemy realizowali czy 
nie. Jeśli nie będzie zgody, to będzie to podstawa do unieważnienia postępowania na 
wybór tego wykonawcy.  
 

Anna  Wirska – przewodnicząca Komisji 
Dziękuję. Czy są pytania w tej sprawie? Nie widzę. W związku z tym przystępujemy do 
głosowania. 
Proszę o pozytywne zaopiniowanie  projektu uchwały  zmieniającej uchwałę w sprawie 
przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2015 – 2040,   - 
druk nr 243? 
- kto  z Państwa Radnych jest za –0głosy, 
- kto jest przeciw  - 3 głosów, 
- kto się wstrzymał  -  2 głosy.  
Opinia negatywna – Nr 10-8/84-82/15 
 
 

PUNKT 2 
Opiniowanie projektu uchwały  zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Miasta Gdańska na 2015 rok – druk nr 244 
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(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 28 maja 
2015r.  - BRMG-S.0006.244.2015). 
 

Projekt uchwały, zgodnie z uzasadnieniem  omówiła  Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor 
Wydziału Budżetu Miasta i Podatków.  
 
Anna Wirska –przewodnicząca Komisji 
Dziękuję. Czy są pytania? Nie widzę. W związku z tym przystępujemy do głosowania. 
Proszę o pozytywne zaopiniowanie  projektu uchwały  zmieniającej uchwałę w sprawie 
przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2015 – 2040,   - 
druk nr 243?  
- kto  z Państwa Radnych jest za – 3 głosy, 
- kto jest przeciw  - 0 głosów, 
- kto się wstrzymał  -  2 głosy.  
Opinia pozytywna – Nr 10-8/845-83/15 
 
Dziękuję  bardzo. Teraz  odbędziemy  połączone posiedzenie Komisji Samorządu i Ładu 
Publicznego z Komisją Zrównoważonego Rozwoju.  
 

PUNKT 3 
Graffiti: 
• Walka z dewastacją mienia publicznego i nielegalnym graffiti.  
• Sprawa powołania w Straży Miejskiej/Policji zespołu do walki z nielegalnym 

graffiti. 
 

Anna Wirska –przewodnicząca Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 
Witam Komisję Zrównoważonego Rozwoju i oddaję głos przewodniczącemu tej Komisji 
Panu Adamowi Nierodzie.  
 

Adam Nieroda – Przewodniczący Komisji Zrównoważonego Rozwoju  
Serdecznie witam na posiedzeniu Komisji Zrównoważonego Rozwoju we wspólnym punkcie 
z Komisją Samorządu i Ładu Publicznego. Otrzymaliście Państwo porządek obrad w 
wymaganym terminie. Czy są uwagi do zaproponowanego porządku obrad? Nie widzę. 
Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem porządku posiedzenia? 
Porządek Komisja przyjęła jednogłośnie.   
 

Lista obecności Komisji Zrównoważonego Rozwoju stanowi załącznik Nr 4 do niniejszego 
protokołu. 
 
Następnie zaproponował, aby wspólnym obradom przewodniczyła Anna Wirska – 
przewodnicząca Komisji Samorządu i Ładu Publicznego, co zostało przyjęte przez 
aklamację.   
 
Anna Wirska – przewodnicząca Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 
Zaprosiliśmy gości. Mamy przedstawicieli Straży Miejskiej, Zastępcę Komendanta 
Miejskiego Policji, Menadżera Śródmieścia. Witam wszystkich zaproszonych i obecnych na 
tym posiedzeniu.  
Jako pierwszym oddaję głos Straży Miejskiej.  
 

Leszek Walczak – Komendant Straży Miejskiej 
Mamy przygotowaną prezentację, przedstawi ją Pan Artur Młodawski – Naczelnik Wydziału 
Północ, jednocześnie specjalista w tym zakresie. Następnie w drodze dyskusji postaramy 
się znaleźć rozwiązanie.     
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Artur Młodawski – Naczelnik Wydziału Północ 
Przedstawiając prezentację powiedział m.in., że pierwszy slajd – tunel przy stadionie GKS 
Wybrzeże, tunel ten tak samo wygląda od paru ładnych lat. Dzięki zaangażowaniu młodych 
Gdańszczan powstało tam legalne graffiti i do dania dzisiejszego jest ono szanowane przez 
okolicznych mieszkańców i pseudografficiarzy również.  
 

Graffiti

Straż Miejska w Gda ńsku

Gdańsk 2015

 
 
Następnie omówił pozostałe poniższe tematy – slajdy. 
 

• Zjawisko „graffiti” jest obecne na terenie miasta Gdańska. Dla 
pewnego odsetka, raczej młodszej części społeczeństwa 
stanowi to swego rodzaju źle pojęty sposób eksponowania 
swoich poglądów i zainteresowań. Szpecący efekt tych pseudo-
artystycznych działań można niestety zobaczyć na wielu 
budynkach i elementach infrastruktury miejskiej. 

• Zachowania te są zwyczajnym wandalizmem, wykroczeniem, 
które musi być napiętnowane, ścigane oraz zdecydowanie 
i konsekwentnie karane. Straż Miejska w Gdańsku podejmuje 
wszelkie możliwe działania aby przeciwdziałać temu 
negatywnemu zjawisku. 
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Przytoczę państwu dwa artykuły na podstawie, których my podejmujemy interwencje w 
stosunku do osób, które niszą nasze miasto, niszczą elewacje różnego rodzaju budynków. 
Są to artykuły: 
 

Ustawa z 20 maja 1971 r. Kodeks wykrocze ń 

Art. 63a. 1 . Kto umieszcza w miejscu publicznym do tego nie 
przeznaczonym ogłoszenie, plakat, afisz, apel, ulotkę, napis lub 
rysunek albo wystawia je na widok publiczny w innym miejscu bez 
zgody zarządzającego tym miejscem, podlega karze, ograniczenia 
wolności albo grzywny.

2. W razie popełnienia wykroczenia można orzec przepadek 
przedmiotów stanowiących przedmiot wykroczenia oraz nawiązkę 
w wysokości do 1500 złotych lub obowiązek przywrócenia do stanu 
poprzedniego.

Art. 141. Kto w miejscu publicznym umieszcza nieprzyzwoite 
ogłoszenie, napis lub rysunek albo używa słów nieprzyzwoitych, 
podlega karze ograniczenia wolności, grzywny do 1500 złotych albo 
karze nagany.

 
 
Na podstawie tych artykułów można podjąć interwencję w związku z popełnionymi 
wykroczeniami i przestępstwami. Tych artykułów jest troszeczkę więcej, ale to już 
zapewne kolega z Policji przytoczy. Ograniczyłem się do tych dwóch, do których my mamy 
uprawnienia, jako funkcjonariusze Straży Miejskiej.  
 
Działania, które my podejmujemy to: 
 

• niezwłoczne reagowanie w przypadku ujawnienia procederu dewastacji elewacji
;
• wyszukiwanie graffiti, nielegalnych ogłoszeń, reklam, plakatów i zgłaszanie ich 

odpowiednim służbom, zarządcom budynków do usunięcia;

• promowanie sztuki graffiti w ramach programów profilaktycznych  np. akcji  „WIEM 
– NIE NISZCZĘ, TWORZĘ” – imprezy plenerowej organizowanej wspólnie 
z Centrum Sztuki Współczesnej „Łaźnia” oraz Gimnazjum nr 20 im. Hanzy; 

• edukowanie młodzieży – realizowany w szkołach gimnazjalnych 
i ponadgimnazjalnych program „Odpowiedzialność za czyny karalne”; 

• motywowanie mieszkańców do odpowiedzialnej reakcji na przypadki malowania, 
niszczenia elewacji do szybkiego przekazywania takich zdarzeń pod bezpłatny 
numer telefonu alarmowego – 986. lub 997

• współpraca z Policją

Działania Stra ży Miejskiej :
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Statystyka interwencji kodeksowych

Art. 63a. 1 rok 2013 2014 2015.05
pouczenia 43 39 5
mandaty karne 64/ 6800 31/ 2760 11/790
wnioski do sadu 2 5 1
Razem 111 75 17

Art. 141
Pouczenia 1426 970 145
Mandaty 73/5220 85/5530 20/1330
Wnioski do sądu 4 4 2
Razem 1503 1059 167

 
 
Patrząc na powyższe statystyki widać tendencję spadkową. Czym ona jest spowodowana? 
Nie posilę się na komentarz. Uważam też, że jednak tych przejawów złego zachowania 
wśród mieszkańców Gdańska jest coraz mniej z roku na rok.  
 
 

Kierunki działania

• Prewencyjne patrole w rejonach nasilenia występowania 
nielegalnego graffiti – premiowanie pracowników,

• Wykorzystanie monitoringu - dowiązanie patroli do monitoringu,

• Ścisła współpraca z Policja - koordynacja działań ,
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Artur Młodawski – Naczelnik Wydziału Północ 
Komendant zobowiązał się do tego, że pracowników szczególnie zaangażowanych w pracę 
pod kątem wyłapywania grafficiarzy będzie premiował. Myślę, że to też … 
 

Aleksandra Dulkiewicz - członek Komisji Zrównoważonego Rozwoju  
Przepraszam, że wejdę w słowo. Komisja Samorządu poprzedniej kadencji wystąpiła i 
poparła pana komendanta o premiowanie strażników, którzy złapią grafficiarza, a 
szczególnie tych, którzy złapią grafficiarzy na gorącym uczynku.  
 

Leszek Walczak - Komendant Straży Miejskiej  
Problem jest trudny do uchwycenia i nie można doprowadzić do preparowania zdarzeń ”na 
gorącym uczynku”, Dlatego namawiam do ścisłej współpracy, aby złapać ich na gorącym 
uczynku z materiałem. Przykładem może być akcja z Pendolino.  
 
Artur Młodawski – Naczelnik Wydziału Północ 
Jeszcze wrócę do premiowania pracowników. Naprawdę to wymaga dużego zaangażowania 
ze strony strażnika miejskiego, żeby być skutecznym, jeżeli chodzi o grafficiarzy. To są 
bardzo „elektryczni” ludzie, czyli to są takie osoby, które bardzo mocno obserwują teren. 
Jeżeli chcą dokonać jakiegoś większego malunku to są bardzo dobrze zorganizowani, mają 
powystawiane własne czujki. Są bardzo dobrze skomunikowani. To oni nas obserwują i 
wiedzą, kiedy my się pojawiamy, a my nawet nie zdajemy sobie np., że za rogiem coś się 
dzieje.    
 
 
 

Termin  i miejsce realizacji:
31.05.2015 godz. 10:00-13:00  Tunel  PKP 
ul. Rejtana.

Cel imprezy:
Utrzymanie ładu i porządku w tunelu (problem 
zanieczyszczania, dewastacji ścian 
nielegalnymi bazgrołami) oraz poprawa 
wizualizacji tunelu – rozjaśnienie.

Organizatorzy:
Szkoła Podstawowa nr 16 ul. Ubocze,
Stowarzyszenie Inicjatyw Lokalnych Orunia,
Lwy Północy- Stowarzyszenie Kibiców Lechii 
PKP PLK – sponsor główny.

Inicjator i współorganizator:
Straż Miejska w Gdańsku ( Referat VI 
i Referat Profilaktyki).

BIAŁO-ZIELONI  W TUNELU”
Malowanie tunelu oraz festyn dzielnicowy 

 
 
 
Taka nasza inicjatywa. Jesteśmy przekonani, że graffiti, które pojawi 31 maja 2015r. w 
tunelu PKP przy ul. Rejtana nie będzie zniszczone. Udało nam się namówić właścicieli tego 
tunelu. Projekt, który został zatwierdzony to biało- zielone Pendolino z napisem Lechia 
Gdańsk.  
 
Dla mieszkańców tego rejonu będzie to duże wydarzenie.  Jestem przekonany, że 
społeczność lokalna nie zgodzi się na to, żeby ktoś dewastował napisy. Zapraszam Państwa 
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na to malowanie, mają przyjechać przedstawiciele Lechii Gdańsk, mają się tam też 
pojawić piłkarze. Obiecano nam to, będą autografy, gadżety, wspólne zdjęcia.  
 

Plan imprezy:
• 10:00-13:00 - wspólne malowanie tunelu przez dzieci ze szkół podstawowych 

gdańskiej Orunii (konkurs) oraz malowanie głównej ściany tunelu przez Lwy Północy-
Stowarzyszenie Kibiców Lechii (zatwierdzony projekt – biało - zielone Pendolino z 
napisem Lechia Gdańsk),

• 10:00-13:00- w trakcie malowania tunelu dla dzieci organizowane będą przez 
animatorów SKL, SP 16 i Straży Miejskiej  gry i  zabawy z tematu bezpieczeństwa na 
torach i drogach, pokaz sprzętu służbowego Straży Miejskiej,  

• 11:00-12:00 – przyjazd i udział w festynie drużyny piłkarskiej Lechii Gdańsk 
rozdawanie autografów i gadżetów, wspólne zdjęcie,

• 13:00- zakończenie konkursu – rozdanie nagród.

ZAPRASZAMY!

 
 
Wykorzystanie monitoringu to niesamowite narzędzie, które należy i rozwijać, i z którego 
należy korzystać, ponieważ w sytuacji, kiedy my nie możemy pracować operacyjnie po 
cywilnemu, czasami by się przydało, to tylko i wyłącznie przy wykorzystaniu monitoringu 
jesteśmy w stanie zacząć podejmować skuteczne działania. 
 
 

Dziękuj ę za uwagę!

Koordynator
Artur Młodawski
Naczelnik Wydziału Dzielnic Północ
tel. 58 344 33 31
mail: a.mlodawski@sm.gda.pl
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No i oczywiście nasz główny partner w walce z pseudografficiarzami to Policja i ścisła 
współpraca z Policją jest jednym warunkiem również do tego, żebyśmy mogli skutecznie 
działać.  
 
Dziękuję bardzo. Jeśli będą pytania, to bardzo proszę. 
 
Anna Wirska – przewodnicząca Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 
Dziękuję. Jeśli są pytania do przedstawicieli Straży Miejskiej, to bardzo proszę.  
 

Emilia Lodzińska - wiceprzewodnicząca Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 
Rozumiem, że ta akcja biało – zieloni w tunelu jest jednorazową akcją i będzie 
kontynuowana w innych miejscach. Ale mam pytanie - jakie inne działania Straż Miejska 
zamierza podjąć, żeby ukrócić tą walkę z grafficiarzami. Świetnym przykładem jest mur 
we Wrzeszczu, przy ul. Zator Przytockiego, który jest świeżo zrobiony, na którym 
codziennie przybywa graffiti. Tam tak naprawdę nic się nie dzieje. Nie widziałam tam ani 
razu nikogo ze Straży Miejskiej i zgłaszam to oczywiście, jako problem, aby pojawiły się 
tam patrole Straży Miejskiej jak i Policji.  
Jakie dodatkowe działania Straż Miejska zamierza podjąć, żeby ukrócić ten proceder?  
 

Leszek Walczak – Komendant Straży Miejskiej 
Staraliśmy się tutaj zaznaczyć, jakie kierunki przyjmujemy do działania. Pewnym 
problemem jest, aby mimo wszystko dopuścić Straż Miejską do tego, żeby mogła działać 
bez umundurowania. Jest to problem, bo jak powiedział mój przedmówca, że w takim 
procederze bierze udział kilka osób, jeden pilnuje a strażnik, który ma działać 
prewencyjnie w mundurze jest z daleka widziany. Być może jest to do rozważenia w 
przyszłości.  
 
Kwestia zwiększenia ilości patroli to my mamy tą diagnozę, Co roku uaktualniamy naszą 
mapę zagrożeń i w miejscach, gdzie różnego rodzaju zagrożenia się pojawiają i dobrze 
wiemy, jakie, to staramy się tam wysyłać patrole zawczasu. Na dobę średnio dysponujemy 
34 patrolami i jest kwestia wyboru, gdzie te patrole mają się pojawić. Trzeba w 
międzyczasie, wspólnie z Policją należy szukać nowych rozwiązań, żeby łapać grafficiarzy 
na gorącym uczynku.  Druga kwestia to taka, że osoba, która została pokrzywdzona, 
zarządca musi zgłosić tą szkodę. Bywały w przeszłości przypadku, niestety niechlubne, 
gdzie zatrzymaliśmy dwóch sprawców z pełnym plecakiem sprayów i popisana szkoła, a jej 
dyrektor mówi, że nie ma problemu. Takie zachowanie nie ma wydźwięku prewencyjnego, 
że kara jednak za to jest. W tym względzie nie powinniśmy przechodzić do porządku 
dziennego, bo to jest pewnego rodzaju akceptowanie – nic się nie stało, zamalujemy to 
itd., bo jest to pewnego rodzaju zachęcanie.  
Ostatnio rozmawialiśmy z Prezydentem Kowalczukiem, że gdyby taka sytuacja miała 
miejsce, to będziemy to pokazywać. Kwestia skuteczności i nasza ścisła współpraca z 
Policją, z monitoringiem.  
 

Emilia Lodzińska - wiceprzewodnicząca Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 
Czy Straż Miejska robi analizy podpisów grafficiarzy, bo oni w pewien sposób się podpisują i 
tak się identyfikują, można po tych podpisach osoby zidentyfikować… 
 

Leszek Walczak – Komendant Straży Miejskiej 
Mamy, mamy pewne materiały w tym zakresie i zastanawialiśmy się, czy nie byłoby 
zasadnym stworzenie takiej grupy, która by to analizowała. W tym zakresie są tutaj 
przedstawiciele, nie tak hucznie nazwani jak w Gdyni, bo również u nas jest taki zespół. 
Prawdę jest taka, że policja ma pracowników, którzy działają. Jest to kwestia zewnętrznie 
dobrze sprzedanego tematu. U nas też skutecznie Policja działa i pewne materiały staramy 
się przekazywać policjantom, zważywszy na to, że ich zakres uprawnień jest szerszy i 
możliwość działania partyjnego. Na pewno pan Komendant Policji potwierdzi, że jeżeli 
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chodzi o zasoby ludzkie policji, chociaż z pozoru wydaje się, że ma 1200 ludzi, to nie jest 
dużo, jeśli chodzi o faktyczne potrzeby. Temat to nie tylko graffiti, ale również temat 
Parku Regana, Parku Brzeźnieńskiego, czy wielu, wielu innych takich obszarów. Jest to 
kwestia jak najlepszego wykorzystania tych zasobów, które mamy. My weryfikujemy i 
chcemy wycisnąć ze swojej struktury maksymalnie. W najbliższym czasie będziemy starali 
się przedstawić Komisji propozycje nowych rozwiązań organizacyjnych Straży Miejskiej, ale 
w sensie tego, aby jak najmniej było tych dodatkowych elementów, które jakby 
zapewniają funkcjonowanie organizacji a jak najwięcej skutecznego działania w terenie. 
To jest trudny temat. Podpatrujemy rozwiązania nie tylko krajowe, bo jesteśmy w 
kontakcie z Poznaniem, Wrocławiem i Krakowem, ale również z innymi samorządami, bo 
współpracujemy w ramach Europejskiego Forum Bezpieczeństwa Miejskiego i zastanawiamy 
się jak do tego podejść. Jednym z rozwiązań jest to, co Pani sugeruje, że idziemy po 
tagach, ale najpierw trzeba tego właściciela złapać.  
 

Emilia Lodzińska - wiceprzewodnicząca Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 
Jak już tego właściciela taga złapiecie, to zsumujecie jego wykroczenia, czy dostaje 
mandat tylko za to jedno, na którym został złapany? 
 

Leszek Walczak – Komendant Straży Miejskiej 
Ja to mogę dorzucić do materiału, ale o tym zadecyduje już sąd.  
 

Anna Wirska - przewodnicząca Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 
Działania Policji i Straży Miejskiej się zazębiają, więc poprosimy Pana Komendanta Policji o 
zreferowanie tematu od strony działań i uprawnień Policji i wtedy przejdziemy do dyskusji 
i pytań.  
 

Waldemar Szulc – Zastępca Komendanta Miejskiego Policji  
Tematyka graffiti też leży na sercu gdańskiej Policji i wspólnie ze Strażą Miejską działamy. 
Wiem, że cały czas mówi się o tym, że Gdynia rozwiązała problem, ale śmiem twierdzić, że 
nie jest to prawda. Ale nie będę odnosił się do Gdyni, bo nas interesuje Gdańsk. 
Oprócz szeroko pojętej profilaktyki, jaką prowadzimy w szkołach od wielu lat, to są 
wyznaczeni policjanci, którzy zajmują się tą problematyką. Również zajmują się 
analizowaniem i zbieraniem materiałów, w tym tagi. Nie są to tylko osoby wyznaczone na 
poziomie Komendy Miejskiej Policji, ale również są to osoby pracujące w poszczególnych 
komisariatach. Więc jest to kilkanaście osób, które zajmują się m.in. tą problematyką.   
 
Najważniejsze jest przeciwdziałanie, czyli szeroko pojęta prewencja i takie zadania są 
policjantom przekazywane do każdej służby. Nie są to tylko policjanci umundurowani, ale 
również policjanci służby kryminalnej, a także prewencyjnej. 
Oczywiście problem istnieje. Jak to wygląda statystycznie? I tu jest właśnie problem, który 
poruszył pan komendant, a mianowicie dla zaistnienia danego czynu musi być, nie tyle 
zawiadomienie o przestępstwie, czy też wykroczeniu, ale złożony wniosek o ściganie 
sprawcy. Wielokrotnie taki wniosek nie jest składany.  Rok 2014 – prowadziliśmy łącznie, 
bo to są generalnie wykroczenia, rzadko, kiedy przestępstwa, łącznie 44 tego typu sprawy. 
Czy to jest dużo czy mało - na pewno punktu widzenia mieszkańców, których to dotyczy 
będzie to dużo. Natomiast przy układzie podmiotowym łącznie w Gdańsku przestępstw i 
wykroczeń było 26 tysięcy, to jest to mało. Oczywiście nie bagatelizuję tego problemu, bo 
na pewno jest to problem, który należy likwidować i takie założenia…   
 

Aleksandra Dulkiewicz - członek Komisji zrównoważonego Rozwoju 
Przepraszam bardzo. Te 44 sprawy, to były zgłoszenia poszkodowanych, czy sprawy były 
prowadzone z inicjatywy policji?   
 

Waldemar Szulc – Zastępca Komendanta Miejskiego Policji  
Nie ma czegoś takiego jak z inicjatywy policji.  Dlatego jeszcze raz powiem, że jeżeli 
chodzi o uszkodzenie mienia, zdarzały się również przypadki, że zatrzymywaliśmy sprawcę 
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ma gorącym uczynku, ale w momencie, kiedy osoba pokrzywdzona nie złoży wniosku o 
ściganie, to dla nas nie ma sprawy – postępowanie się kończy. Dlatego tak należy rozumieć 
istotę uszkodzenia mienia.  
 
Przy tych 44 –ech wykroczeniach w roku 2014 zatrzymaliśmy łącznie 17-tu sprawców. Może 
faktycznie błędem z naszej strony jest to, że nie wychodzimy medialnie aż tak jak Gdynia. 
Natomiast czy zatrzymaliśmy czy nie, ważne jest to czy zlikwidowany jest problem.  
Problem nadal nie jest zlikwidowany, Dlaczego? Ponieważ sankcje przy tego typu 
zdarzeniach są niezwykle niskie i nie odstraszają one potencjalnych sprawców. Młodzież się 
mobilizuje. Oni się pokazują, oni umieszczają to w Internecie, dla nich to jest ważniejsze 
niż ewentualna niewielka kara. I to jest problem, z którym musimy sobie jakoś poradzić. 
Staramy się od dłuższego czasu, przy dużym wsparciu Pana Prezydenta, który również 
przekazuje nam środki na dodatkowe patrole, szczególnie w okresie letnim.  
 
Tagi.  Jest to analizowane. Mamy w wielu przypadkach przyporządkowane poszczególne 
tagi do sprawcy. Niemniej jest to tylko dowód pośredni i generalnie w żadnym sądzie nie 
stanowi to dowodu w sprawie. Tylko i wyłącznie zatrzymanie sprawcy na gorącym uczynku 
lub monitoring, który uwieczniłby sprawcę. Jest to pomocne narzędzie i my to robimy, ale 
nie chciałbym przecenić samej historii analizowania samych tagów. Dziękuję.  
 

Anna Wirska - przewodnicząca Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 
Dziękuję bardzo.  
Rozmawiałam z Prezydentem Grzelakiem i wiem, że Menadżer Śródmieścia prowadzi 
analizę nowoczesnych preparatów, które pozwalają na pomalowanie danej części budynku, 
po czym łatwiej jest stamtąd graffiti zmyć. Poproszę o powiedzenie nam, na jakim etapie 
są te prace. 
 

Jakub Żelazny – Menadżer ds. Śródmieścia 
Chciałbym odnieść się do moich przedmówców. Jeżeli chodzi o działania Straży Miejskiej, 
to należy zwrócić uwagę, że Straż Miejska nie pracuje w nocy. Grafficiarze to nie są ludzie, 
którzy chodzą spać po dobranocce. Jeżeli chodzi o Policję, to ja osobiście uważam, że 
zespół, który działał w Gdyni był super skuteczny, także chętnie widziałbym taki zespół u 
nas. Jeśli tutaj słyszę, że taki zespół jest, to żeby nabrał większej rangi.  
 
Anna Wirska - przewodnicząca Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 
Jeśli prasa napisze, że taki zespół powstał, to też będzie już dobry sygnał, że coś się w tym 
kierunku dzieje.  
 
Aleksandra Dulkiewicz - członek Komisji Zrównoważonego Rozwoju  
Panie komendancie. Może zmobilizowałby Pan trochę Waszego rzecznika prasowego Policji, 
żeby wystosował komunikat prasowy po dzisiejszym spotkaniu, bo należy chwalić się takimi 
działaniami, wykrywalnością, ilościami spraw itd.    
 
Jakub Żelazny – Menadżer ds. Śródmieścia 
Monitoring. Jeśli chodzi o Główne Miasto to stworzenie skutecznej sieci monitoringu jest 
trudne. Jest to całkowita strefa ochrony konserwatorskiej i na zmontowanie każdej 
kamery, położenie kabla konserwator musi wyrazić zgodę. Także na dużą rozbudowę 
monitoringu bym tutaj nie liczył. W związku z tym, w mojej opinii chyba najbardziej 
skuteczne będzie fizyczne zabezpieczenie ścian, czyli farby ochronne. Jeżeli chodzi o 
analizę farb, to taka analiza jest już przeprowadzona. Są dwa rodzaje farb. Są farby 
usuwalne, głównie oparte na wosku. Są dość tanie, dość łatwe do „przełknięcia’ przez 
Konserwatora, bo są całkowicie usuwalne, natomiast są nietrwałe. Czyli po każdej aplikacji 
graffiti trzeba tą całą farbę zmyć i nałożyć nową. Jest też drugi system farb trwałych, tzw. 
zbroi, która się tworzy na elewacji, opartej na żywicach. Te farby pozwalają na 
wielokrotne czyszczenie.  
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Analiza już została przeprowadzona. Osobiście jestem zwolennikiem systemu trwałego i w 
tej chwili rozmawiamy z Konserwatorem, aby się na to zgodził. Na system usuwalny mamy 
już zgodę, natomiast na trwały jeszcze nie. W sprawie tej zostało złożone już pismo i jest 
analizowane przez służby konserwatorskie.  
 
Anna Wirska - przewodnicząca Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 
Miałam spotkanie z przedstawicielem firmy i oni mają taki preparat Jest on ekologiczny, do 
zabytków, bo nie powoduje ich niszczenia. Cena litra tego preparatu to 300 zł, a pokryć 
można było nim ok. 11 metrów kwadratowych powierzchni. Nie jestem ekspertem w tej 
dziedzinie, dlatego przekażę Panu wizytówkę tej firmy. 
 
Jakub Żelazny – Menadżer ds. Śródmieścia 
Chciałbym jeszcze wyjaśnić, dlaczego Konserwator podchodzi do tego z rezerwą. On ma na 
ten temat stan wiedzy sprzed paru lat, gdzie rzeczywiście farby te były zupełnie inne i 
nieusuwalne. Zatrzymywały wilgoć i tworzyły połyskliwą powierzchnię. Nowoczesne 
rozwiązania nie mają już tych wad. Jest wola Prezydenta na finansowanie tego programu, 
a myślę, że wspólnoty będą musiały przygotować ściany – pomalować, a przynajmniej 
wyczyścić ścianę, bo brudnej nie można malować. Wolałbym, abyśmy robili to farbami 
stałymi, bo ułatwi to logistykę.  
 

Anna Wirska - przewodnicząca Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 
Przechodzimy do dyskusji  
 

Leszek Walczak – Komendant Straży Miejskiej w Gdańsku 
Pytałem się kolegów w Sztokholmie, czy mają problem z graffiti. Odpowiedzieli, że nie 
mają, bo oni od razu to zamalowują. Nie wiem, jak wyglądałoby to od strony konserwatora 
zabytków. Tam się nikt nie nacieszy swoim graffiti, bo przyjeżdża specjalny zespół i 
maluje. Czyli, służby działają i jeden – dwa dni jest wszystko zamalowane. Nie ma tam 
kwestii własności, tylko od razu taki zespół przyjeżdża i zamalowuje. Druga kwestia, to 
edukacja.   
 

Jakub Żelazny – Menadżer ds. Śródmieścia 
Rozmawiałem z Konserwatorem, on ma możliwości prawne i może nakazywać przywrócenie 
elewacji do stanu pierwotnego. Natomiast wychodzi z założenia, że nie będzie karał ofiar, 
czyli wspólnot, które i tak poniosły już straty. Można tylko dyskutować, czy to jest dobre 
podejście, czy nie. 
 

Jacek Teodorczyk - członek Komisji Zrównoważonego Rozwoju 
Mam pytanie, jednocześnie propozycję, – w jakim zakresie jest posunięta profilaktyka, 
która moim zdaniem jest tutaj niezbędna, bo my omawiamy metody, jakoby pogodzeni ze 
zjawiskiem. Reagujemy na skutek. Chodzi o to, czy tych sprawców, których udało się 
złapać ktoś próbował z nimi porozmawiać - psycholog, czy ktoś inny – i dowiedzieć się, 
dlaczego oni to robią? Czy zdają sobie sprawę z tego, że oni to dewastują, czy też 
uważają, że są jakimiś artystami.  
Po pierwsze - pełna profilaktyka.  
Chciałbym, aby pomyśleć o wybudowaniu ściany, na której niech sobie malują. Może 
poszliby na taki układ, aby dalej nie dewastować miasta. Taka jest moja propozycja, być 
może, że nie zda ona egzaminu.  
Można by zastanowić się nad skierowaniem środków na profilaktykę i dotrzeć do nich, 
może ktoś zrobi na tym pracę magisterską czy doktorską.  
 

Waldemar Szulc – Zastępca Komendanta Miejskiego Policji  
Ma pan rację i zgadzam się, tylko, że to nie jest pytanie do Policji. Taką inicjatywę 
podejmuje miasto, takie ściany są budowane. Wcześniej wspomniano, że nawet tunele 
podziemne.  
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Adam Nieroda – przewodniczący Komisji Zrównoważonego Rozwoju 
Chciałbym wypowiedzieć się trochę w duchu mojego przedmówcy. Rzeczywiście skupiamy 
się na wielu szczegółach – czy ta farba, czy ta. Bardzo cieszą mnie działania, które 
podejmuje Prezydent Piotr Grzelak. Również mam wrażenie takie, że Straż Miejska i 
Policja są troszkę osamotnieni z tym problemem. Myślę, że należy do tego podejść 
całościowo. Przygotowując się do tego posiedzenia Komisji, chciałem sprawdzić jak sobie z 
tym radzą w innych miastach. Przykładowo w Krakowie - mieście jeszcze bardziej 
dotkniętym tym problemem niż Gdańsk - całkiem niedawno Prezydent Miasta powołał 
zespół zadaniowy ds. przeciwdziałania nielegalnemu graffiti. W tym zespole są nie tylko 
urzędnicy, strażnicy miejscy, policjanci, ale także przedstawiciele miejskich spółek, 
jednostek budżetowych miasta takich jak np. Zarząd Budynków Komunalnych -odpowiednik 
naszego GZNK. Został ogłoszony program „Pogromcy bazgrołów”, który obejmuje pikniki 
sąsiedzkie, konkursy, akcje zbierania farb, zajęcia w szkołach wsparte kampania 
informacyjna w mediach. Ważne jest również centralne miejsce, gdzie mieszkaniec 
Krakowa może zgłosić graffiti poprzez stronę internetową Zarządu Budynków Komunalnych 
w Krakowie. W specjalnym formularzu można napisać lokalizację graffiti a usunięciem 
zajmą się więźniowie w ramach nieodpłatnej pracy.   
 
Uważam, że są to ciekawe rozwiązania i rzeczywiście trzeba byłoby bardziej to wszystko 
scentralizować. Dużo działań na pewno jest podejmowanych, ale każdy działa osobno.  
 

Przemysław Ryś - członek Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 
Do radnego Teodorczyka. Stawianie ścianek, na których legalnie będą mogli się wyżyć 
niczemu nie służy, ponieważ tym grupom im bardziej coś jest zabronione, tym bardziej 
jest atrakcyjne. Po to skradają się do Pendolino, po to wdrapują się na 17-te piętro i 
malują. Im właśnie o to chodzi. Wszystko, co będzie legalne nie będzie dla nich 
atrakcyjne. Oczywiście dzieci coś tam namalują. 
  
Jacek Teodorczyk - członek Komisji Zrównoważonego Rozwoju 
Ja się z tym zgadzam, ale to jest tylko taka moja propozycja. Wiem, że jest to bardzo 
trudny problem i zdaję sobie sprawę, że jest to poważna sprawa.  
 

Bogdan Oleszek - członek Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 
Tutaj już powiedziano, że im potrzebna jest adrenalina. Idąc za tym tokiem myślenia, to 
należy robić wszystko, żeby nie stwarzać im do tego warunków, np. zamykać włazy na 
dach.  
 

Jakub Żelazny – Menadżer ds. Śródmieścia 
Mamy aplikację, która pozwala zgłaszać nielegalne graffiti. To jest tzw. mapa porządku i 
ona jest oczywiście dość nieaktualna i kiepsko działa. Pracujemy nad specyfikacją nowej 
mapy i uważamy, że to trochę pomoże.  
 

Aleksandra Dulkiewicz - członek Komisji Zrównoważonego Rozwoju 
Korzystając z obecności Pani Dyrektor Pińskiej, chciałam zapytać jak ma się sprawa 
monitoringu, zwłaszcza w Śródmieściu. Ile jest kamer, ile osób obsługuje te kamery. Mam 
jeszcze dwa pytania. 
 

Joanna Pińska - Zastępca Dyrektora Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania 
Kryzysowego powiedziała między innymi: 
W Śródmieściu mamy 80 kamer. Obszar ten był, jako pierwszy zmonitorowany, dlatego są 
tam kamery starego i nowego typu. Razem z Policją przygotowujemy się do przeniesienia 
komisariatu Policji z ul. Piwnej w nowe miejsce na ul. Wiesława. W związku z tym, że 
będzie to bardzo duże zadanie logistyczne - przeniesienie jednego studia w inne miejsce. 
W związku z przeniesieniem komisariatu zwiększą się możliwości lokalowe i techniczne do 
obsługi monitoringu. Studio obsługują dwie osoby na jednej zmianie i obsługiwane jest 
przez całą dobę przez Straż Miejską.     
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Aleksandra Dulkiewicz - członek Komisji Zrównoważonego Rozwoju 
Drugie pytanie. W Śródmieściu wcale nie ma tak dużo obiektów należących do gminy. Jak 
Państwo zamierzacie rozwiązać problem związany z pokryciem, z wydatkowaniem środków 
publicznych na obiekty będące własnością prywatną.  
 

Jakub Żelazny – Menadżer ds. Śródmieścia 
Prezydent wyraził zgodę na dofinansowanie wspólnot mieszkaniowych, czyli dla osób 
prywatnych też będzie ta farba.   
 

Aleksandra Dulkiewicz - członek Komisji Zrównoważonego Rozwoju 
Kto będzie wykonywał to malowanie? Czy Wspólnoty same będą to robiły? A kiedy ta akcja 
się rozpocznie? 
 
Jakub Żelazny – Menadżer ds. Śródmieścia 
Prawdopodobnie Wspólnoty będą to same robiły, chociaż do końca nie zostało to ustalone. 
Malowanie rozpocznie się dopiero po uzgodnieniach konserwatorskich i szacujemy, że 
będzie to jeszcze w tym roku.  
 

Aleksandra Dulkiewicz - członek Komisji Zrównoważonego Rozwoju 
Mam taką sugestię, co do wybudowania tej ściany…  
 

Jacek Teodorczyk - członek Komisji Zrównoważonego Rozwoju 
Ja głęboko wierzę w profilaktykę. Proponowałbym, aby wszystkich złapanych obowiązkowo 
zmuszać do szkoleń i dyskusji. Może coś nam powiedzą i znajdziemy przyczynę takiego 
zachowania. Nie należy lekceważyć szkoleń tych ludzi i podświadomie wierzę, że można z 
nimi rozmawiać, oczywiście z udziałem psychologów i dotrzeć do problemu, dlaczego oni 
stwarzają nam takie kłopoty.  
 

Joanna Pińska - Zastępca Dyrektora Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania 
Kryzysowego   
Jest Gdańska Szkoła Muralu. Tam są prowadzone zajęcia i oni zapraszają wszystkich. Na 
Zaspie ściany budynków pokryte są murale i graffiti, jako takiego w dużej ilości nie ma.  
One są na obiektach, których stan techniczny wskazuje na to, że są zaniedbane.  
 

Aleksandra Dulkiewicz - członek Komisji Zrównoważonego Rozwoju 
Mam propozycję. Na Komisji Zrównoważonego Rozwoju dyskutowaliśmy na temat stanu 
technicznego przejść podziemnych w rejonie Komendy Wojewódzkiej Policji – przejście 
przy ul. Okopowej i przy ul. Żabi Kruk. Może właściciele tych tuneli udostępniliby je na 
ładne murale.   
 

Leszek Walczak – Komendant Straży Miejskiej w Gdańsku 
Przejście podziemne przy stadionie żużlowym – jedna ścianę od kilku lat zdobią sylwetki 
znanych żużlowców i nikt tego nie tknął.     
 

Jacek Teodorczyk - członek Komisji Zrównoważonego Rozwoju 
Chodzi mi o dotarcie do tego środowiska w taki sposób, żeby oni poczuli się 
wykorzystywani, potrzebni a jednocześnie, aby była prewencja w kierunku ich 
uświadamiania, że taki niekontrolowany wybuch adrenaliny wraz z farbą przynosi 
najczęściej dewastację.    
 

Piotr Walentynowicz - członek Komisji Samorządu i Ładu Publicznego  
Problem nie dotyczy tylko Śródmieścia, ale wszystkich dzielnic Gdańska. Tak, jak tutaj 
słyszymy, są podejmowane różne działania, z różnych stron. Być może pewna forma 
koordynacji tego, centralizacji i znalezienie dodatkowych funduszy, bo jednak znajdujemy 
pieniądze na różne działania, które są opisywane pod nazwą jakieś reprezentatywności 
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miasta, jako wizytówki miasta.  Myślę, że niepomalowane Miasto jest bardzo ładną 
wizytówką, dlatego powinniśmy się też pochylić nad tym problemem i poszukać rozwiązań.  
 

Przemysław Ryś - członek Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 
Do tego zespołu można by włączyć Straż Ochrony Kolei, bo myślę, że oni mają bardzo duże 
doświadczenie. Oni od wielu lat z nimi walczą i podejrzewam, że mają w swojej strukturze 
wydzielone ekipy do tych zadań i na pewno mają duży zbiór tagów i podpisów.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz- członek Komisji Zrównoważonego Rozwoju 
No tak, ale podstawą musi być zgłoszenie. W ogóle o tym nie rozmawiamy. Dla mnie jest 
przerażające to, co powiedział pan komendant, że te wykroczenia nie są zgłaszane przez 
mieszkańców, czy samych poszkodowanych. Ile było zgłoszeń takich wykroczeń związanych 
z graffiti. 
 
Waldemar Szulc – Zastępca Komendanta Miejskiego Policji  
Łącznie czynów było 44. 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz- członek Komisji Zrównoważonego Rozwoju 
A na ile takich zgłoszeń? 
 
Waldemar Szulc – Zastępca Komendanta Miejskiego Policji  
26 tysięcy zgłoszeń. 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz- członek Komisji Zrównoważonego Rozwoju 
No to, o czym my rozmawiamy. Tu chodzi przede wszystkim o świadomość społeczną, że 
ludzie tego nie zgłaszają. 
 
Anna Kołakowska - członek Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 
Nie sposób, aby każdego ze sprejem złapać, a z drugiej strony słuszna jest ta koncepcja, 
żeby malować te duże powierzchnie. Są zorganizowane grupy takie kibice Lechii Gdańsk, 
którzy nie tylko będą malowali symbole Lechii, ale na pewno z wielką przyjemnością 
wymalują grafiki poświęcone Żołnierzom Wyklętym. To jest kwestia stworzenia możliwości 
i korzystania z zorganizowanych środowisk. 
Wydaje mi się, że miasto przez stworzenie jakiejś formalnej struktury, jednak mimo 
wszystko nie jest w stanie zachęcić młodzieży do tego, żeby się w to włączyła. Natomiast, 
właśnie kibice są w stanie. Czyli raczej stworzyć warunki i możliwości niż zorganizować to 
samemu.       
 

Bogdan Oleszek – członek Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 
Warto zastanowić się nad tym, co powiedział Komendant Walczak o metodach w 
Sztokholmie. Może spróbować to zrobić chociażby pilotażowo, nie musi to być wszędzie. 
 

Wojciech Wodzicki – radny Dzielnicy Siedlce 
Chciałbym podzielić się swoimi doświadczeniami z ostatnich kilku lat. Jako aktywny 
mieszkaniec próbowałem zrobić we współpracy z Policją i Strażą Miejską porządek z 
młodzieżą zakłócającą spokój na ulicy Malczewskiego i Liceum Nr 8. Rzeczywiście, to, że 
jeżeli ktoś dostanie trzydziesty, czy czterdziesty mandat to jest dla nich trofeum. 
Natomiast efekty zaczęło przynosić włączanie się mieszkańców do akcji. Po kilku latach 
tłumaczenia sąsiadom udało się doprowadzić do tego, że zaczęli oni również reagować. 
Reakcji tych jest coraz więcej. Policja zaczęła reagować też. Natomiast przynosiło to 
jednak różny skutek. Zaczęli urządzać sobie z kolei rajdy na skuterach. Sąsiedzi byli tak 
wściekli, że zaczęli w nich rzucać pomidorami. Odniosę się do wypowiedzi pana odnośnie 
rozmowy z nimi. Wtedy wyszedłem do nich i zacząłem rozmawiać, i rozmowy te przyniosły 
dobry skutek, z tego względu, ze uderzyłem w tę nutę, żeby sobie wyobrazili, że to są oni, 
i że to jest ich teren, jesteście z Siedlec, jest to wasza dzielnica. 
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Drygi mały sukces, jeśli spojrzeć w statystyki, to rok ubiegły był pierwszym rokiem, gdzie 
było, co najmniej o połowę mniej zgłoszeń o zakłócanie spokoju na ul. Malczewskiego.  To 
też była moja inicjatywa wyjścia do tych chłopaków i porozmawianie z nimi. To nie są obcy 
ludzie, to są dzieci sąsiadów. Co prawda nie spowodowało, w 100%, że oni przestali 
chuliganić, pić piwo i głośno się zachowywać, ale stanowczo są ciszej i też wiedzą, że jak 
przesadzą, to będą telefony na Policję.    
 

Anna Kołakowska - członek Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 
Tych 40 osób zostało złapanych. A ile było takich zdarzeń w ubiegłym roku? 
 
Waldemar Szulc – Zastępca Komendanta Miejskiego Policji  
W roku 2014 zostały nam zgłoszone 44 zdarzenia. Tyle postępowań prowadziliśmy i do tych 
zdarzeń złapaliśmy 17 sprawców. 
 
Anna Kołakowska - członek Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 
Jaki był finał tego, bo rozumiem, że to podlega pod czyn chuligański, czy nie? 
 
Waldemar Szulc – Zastępca Komendanta Miejskiego Policji  
Zależy. Część czynów, to są wykroczenia, część to są przestępstwa. Te czyny, które o ile 
pamiętam są przestępstwami i nadal toczą się postępowania przed sądem. 
 
Anna Kołakowska - członek Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 
Wykroczenia też mogą toczyć się przed sądem. 
 
Waldemar Szulc – Zastępca Komendanta Miejskiego Policji  
Wykroczenia, które przed sądem się toczyły, to generalnie są to grzywny, ewentualnie w 
większości przypadków to było 20 godzin prac społecznych. 
 
Anna Kołakowska - członek Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 
Może te prace społeczne będą bardziej skuteczne, niż te grzywny … 
 
Waldemar Szulc – Zastępca Komendanta Miejskiego Policji  
Tylko w jednym przypadku sprawca został ukarany mandatem karnym, ale tylko, dlatego, 
że sam usunął to graffiti, dlatego sprawa nie została skierowana do sądu, został ukarany 
mandatem. 
 
Aleksandra Dulkiewicz - członek Komisji Zrównoważonego Rozwoju 
Rozumiem, że Policja i Straż Miejska może ukarać mandatem, o czym mówił pan Żelazny 
właściciela nieruchomości, którą oszpecono?  
 

Andrzej Czerną – Zastępca Komendanta Straży Miejskiej w Gdańsku 
Nie, tutaj powiedziane było, że Konserwator może ukarać zarządcę.  
 

Aleksandra Dulkiewicz - członek Komisji Zrównoważonego Rozwoju 
Czyli nie ma takiego sposobu, żeby można było zmusić właściciela nieruchomości do 
przywrócenia stanu poprzedniego. 
 

Andrzej Czeran – Zastępca Komendanta Straży Miejskiej w Gdańsku 
Tylko osoba, która niszczy jest karana. Tutaj byłaby dwa razy karana nie ta osoba, która 
powinna, bo nie dość, że ma zniszczoną elewację, to jeszcze przychodziłby strażnik i karał 
za to, że ktoś tę nieruchomość oszpecił.   
 

Aleksandra Dulkiewicz - członek Komisji Zrównoważonego Rozwoju 
Czyli to może być jedynie w trybie administracyjnym w przypadku zabytku przez 
konserwatora? 
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Andrzej Czeran – Zastępca Komendanta Straży Miejskiej w Gdańsku 
Za każdym razem jak otrzymujemy sygnał o jakimś graffiti, to zgłaszamy się do zarządcy, 
rozmawiamy z nim, i w większości przypadków oni to zamalowują na naszą prośbę.  
Niestety jest to związane z finansami, duże graffiti to jest problem. 
 
Może jeszcze dopowiem o tej akcji. Ta akcja z Pendolino to jest dodatkowa akcja. 
Mówiliśmy o tym programie „Wiem, Nie Niszczę, Tworzę” to jest akcja coroczna. Niestety 
problem jest z zebraniem funduszy na te farby i sponsora. Tutaj udało nam się, poza tamtą 
akcją oddzielnie znaleźć sponsora w osobie Polskich Kolei. Będziemy szukać kolejnych 
sponsorów na taką rzecz, bo jest wiele miejsc, wiele tuneli, które potrzebują odnowienia. 
Może nie jest to idealne wyjście, bo chcielibyśmy, żeby to wyglądało piękniej, ale jest to 
trwałe wyjście i jest ładniejsze niż te wszystkie malowidła robione przez tych nielegalnych 
grafficiarzy. 
 

Anna Wirska - przewodnicząca Komisji Samorządu i Ładu Publicznego  
Nie ma już pytań.  
Podsumowując tą naszą dyskusję, aby nie poszła ona na marne, proponowałabym, aby dwie 
Komisje złożyły wniosek do Prezydenta Miasta Gdańska o zalegalizowanie 
scentralizowanego zespołu Straży Miejskiej i Policji do walki z nielegalnym graffiti, bo w 
sumie ten zespół działa, bo Policja i Straż Miejska ma wspólny kontakt, ale chcielibyśmy, 
żeby to był oficjalnie powołany scentralizowany zespół do walki z graffiti. 
 
Adam Nieroda - przewodniczący Komisji Zrównoważonego Rozwoju  
 I z instytucji podległych Panu Prezydentowi. 
 

Anna Wirska - przewodnicząca Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 
Żeby mieszkańcy wiedzieli, że jest taki zespół i do tego zespołu zgłaszają wszystkie 
przypadki takiego nielegalnego graffiti, ale też żeby była współpraca między Wami.  
Uważam, że te wszystkie kwestie, o których tutaj mówiliśmy należy połączyć:  
1) Powstanie zespół do walki z nielegalnym graffiti,  
2) Zostanie wydzielone miejsce, gdzie ci grafficiarze mogą swoje artyzm umieszczać, 
3) Zamalowywane, żeby one były od razu czyszczone, aby nie było możliwości, że gdzieś 

się nimi grafficiarze pochwalą,  
4) Profilaktyka, o której mówił radny Teodorczyk. 
 

Anna Kołakowska - członek Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 
Może sprawdzenie, jak inne miasta sobie z tym radzą, jakie mają pomysły.  
 

Anna Wirska - przewodnicząca Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 
Na ten temat już żeśmy rozmawiali w odniesieniu do Gdyni, Krakowa, czy Sztokholmu. Czy 
ktoś z radnych chciałby jeszcze coś dodać? 
 

Jacek Teodorczyk - członek Komisji Zrównoważonego Rozwoju  
To, co mówi Pani Przewodniczą to jest mądre i potrzebne, ale chcę powiedzieć, że 
również jest tutaj sugestia ze strony Policji i Straży Miejskiej, żeby to w szczególności 
Miasto wsparło, żeby to było we współpracy z Miastem.  
 

Adam Nieroda - przewodniczący Komisji Zrównoważonego Rozwoju  
Pani Przewodnicząca dokładnie zaproponowała taki wniosek – scentralizowanie i 
skoordynowanie działań.  
 

Bogdan Oleszek – członek Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 
Jeszcze można by dodać te wszystkie przykłady, o jakich tutaj mówiliśmy:, jakie metody, 
itd.  
 



18 
 

Przemysław Ryś – członek Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 
Może warto byłoby powołać takie pogotowie do sprzątania i usuwania graffiti. My 
teraz ubieramy to w jakieś słowa, wyślemy ten wniosek do Prezydenta, ale tutaj 
trzeba konkretnie powołać zespół. Pytanie – czy to pogotowie będzie mogło zamalować to 
graffiti na prywatnej posesji już jutro rano?   Tak samo na posesji należącej do Wspólnoty 
albo Spółdzielni Mieszkaniowej. Trzeba byłoby na takie posiedzenie poprosić 
przewodniczących Wspólnot, Spółdzielni i z nimi Miasto powinno podpisać jakąś umowę w 
tym zakresie. Będziemy wiedzieli, że dzisiaj zrobione graffiti a jutro rano już będzie 
zamalowane.  
 

Anna Wirska - przewodnicząca Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 
Dobrze się stało, że spotkaliśmy się dzisiaj i porozmawialiśmy w tym gronie. Mamy już 
jakieś takie pole do działania i wiemy, że coś trzeba z tym zrobić.  
Wydaje mi się, że jak zaczniemy od wniosku do Prezydenta o scentralizowanie tej akcji i 
legalne powstanie zespołu, to potem będziemy podejmować kolejne kroki.  
 

Anna Kołakowska - członek Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 
A czy nie można byłoby zwrócić się do Uniwersytetu Gdańskiego Wydziału Psychologii, żeby 
przebadał społeczność uczniów szkolnych - kto i z jakiego powodu to robi, jakie 
motywacje, z czego to wynika. Oni będą wiedzieli jak te ankiety sformułować, żebyśmy 
wiedzieli, z czego to wynika. My tego nie zbadamy. To jest bardzo ważne, bo będziemy 
wiedzieli, jakich analiz z tej ankiety spodziewać. 

 
Anna Wirska - przewodnicząca Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 
Najpierw powołanie zespołu, później wyznaczenie tych miejsc, gdzie mogą malować. 
Mówiliśmy o tym, też o profilaktyce mając na uwadze to, dlaczego oni malują, co 
powoduje to, że tak a nie inaczej się zachowują. To byłoby w kolejnym etapie. Jak mówił 
Radny Ryś – współpraca z mieszkańcami. Ale od czegoś trzeba byłoby zacząć, podjąć 
jakiekolwiek działanie, więc jeszcze raz pytam radnych – może zaczęlibyśmy od wniosku do 
Prezydenta o powołanie zespołu do walki z nielegalnym graffiti, w skład, którego 
wchodziłaby Straż Miejska, Policja, Menadżer Śródmieścia oraz Gdański Zarząd 
Nieruchomości Komunalnych.  
Czy Radni wyrażają zgodę na sformułowanie takiego wniosku i przesłanie go do Prezydenta 
Miasta Gdańska? 

 
Komisja Samorządu i Ładu Publicznego - wniosek podjęła 6 głosami za, jednogłośnie. 
 

Komisja Zrównoważonego Rozwoju - wniosek podjęła 5 głosami za, jednogłośnie 
  
Sformułowany i przesłany został do Prezydenta Miasta Gdańska  

 
WNIOSEK Nr 10-8/1-1//15 

Komisji Samorządu i Ładu Publicznego RMG 
WNIOSKE Nr 12-10/5/5/2015 

Komisji Zrównoważonego Rozwoju RMG  
Z dnia 21 maja 2015 r. 

o następującej treści: 
    W związku z omawianiem na ostatnim wspólnym posiedzeniu Komisji Samorządu i Ładu 
Publicznego oraz Komisji Zrównoważonego Rozwoju zagadnienia dotyczącego nielegalnego 
graffiti w mieście Gdańsku wnioskujemy o utworzenie zespołu do walki z nielegalnym graffiti. 
Proponujemy, aby w skład zespołu wchodzili przedstawiciele Policji, Straży Miejskiej i 
menagera Śródmieścia. 
Funkcjonowanie takiego zespołu scentralizowałoby wszelkie podejmowane działania 
związane z w/w problemem.  
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Anna Wirska - przewodnicząca Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 
Widzę, że problem jest palący, w związku z tym Komisja będzie spotykała się sukcesywnie 
w tej sprawie.   
Dziękuję wszystkim za udział w dyskusji i dziękuje Panu Przewodniczącemu i członkom 
Komisji Zrównoważonego Rozwoju.  
 
Adam Nieroda - Przewodniczący Komisji Zrównoważonego Rozwoju  
Również dziękuję w imieniu całej Komisji i zamykam posiedzenie Komisji Zrównoważonego 
Rozwoju.  
 
 

PUNKT 4 
Przygotowanie Miasta Gdańska do sezonu letniego pod względem bezpieczeństwa i 
porządku. 
 
Anna Wirska - przewodnicząca Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 
Poprosimy przedstawiciela policji o informacje w tym temacie.  
 

Waldemar Szulc – Zastępca Komendanta Miejskiego Policji  
Podobnie jak w latach ubiegłych nasze działania nie ulegną diametralnej zmianie. 
Szczególnym naszym nadzorem będzie podlegał pas nadmorski oraz rejon Śródmieścia, a 
to, dlatego że większość imprez towarzyszących w tym czasie odbywa się w tych 
miejscach. Mam tutaj na myśli Jarmark Dominikański, ale nie tylko. Zwracamy uwagę i 
opieką obejmujemy rzesze turystów, którzy przybywają do Gdańska.    
W związku z tym, jak co roku nawiązujemy współpracę z podmiotami, które odpowiadają 
również za bezpieczeństwo: Straż Miejska, WOPR. Państwowa Straż Rybacka, Zarząd Portu, 
Straż Graniczna, MOSiR itd. Tych podmiotów jest naprawdę bardzo wiele.  
Posiadamy również stały kontakt z organizatorami Jarmarku Dominikańskiego oraz ochroną, 
która jest wynajęta do zabezpieczenia. Współpraca ta, co roku odbywa się wręcz idealnie. 
Ważnym  aspektem naszych działań jest również szeroko zakrojona profilaktyka przed 
sezonem letnim, ale również profilaktyka w szkołach. Polega ona na tym, że bierzemy 
udział w festynach, spotkaniach na terenie Gdańska promujących bezpieczeństwo. 
Rozpowszechniamy informacje dotyczące najważniejszych numerów telefonów  chociażby 
dla turystów  zagranicznych -  na EURO 2012  to  rozwiązanie idealnie się sprawdziło, jeśli 
chodzi o turystów  zagranicznych. 
Chciałbym wspomnieć, że co roku, na zlecenie Prezydenta Miasta, na grupie turystów 
przeprowadzane są badania dotyczące bezpieczeństwa i bezpieczeństwo określane jest   
przez nich jako wysokie.  
W naszych zamierzeniach i działaniach skupiamy się również na prewencyjnym 
kontrolowaniu miejsc  zagrożonych, miejsc  gromadzenia się  szczególnie nieletnich, którzy 
w okresie wakacyjnym są narażeni  na spożywanie  alkoholu innych środków odurzających. 
Jest to problem, który niestety mimo  szerokich naszych działań  wraz  z Sanepid-em, 
mówię o dopalaczach, nie został  rozwiązany. Generalnie doprowadziliśmy do zamknięcia 
właściwie wszystkich sklepów , które  to rozprowadzały, ale niestety ta sprzedaż przeniosła 
się do internetu. 
Jeśli chodzi o sezon letni, to szczególna  uwaga jest  skupiana na plażach i jest tam nadzór 
prewencyjny  nie tylko od strony plaży, ale i od strony wody.  
Nasze szeroko zakrojone działania bardzo wspiera Prezydent, bo przekazuje corocznie 
duże środki na  dodatkowe patrole. Dodatkowe  patrole pełnią policjanci, którzy w wolnym 
czasie od służby mogą zgłaszać się na dodatkowe patrole za co otrzymują dodatkowe 
gratyfikacje finansowe.  
 

Anna Wirska  - przewodnicząca  Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 
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Jeśli chodzi o uświadamianie młodzieży, to czy w szkołach przez wakacjami są takie  
spotkania, na których należy je uczulić na pewne zdarzenia.  
 

Waldemar  Szulc – Zastępca Komendanta Miejskiego Policji  
To prowadzone jest praktycznie w szkole  przez  cały  rok.  
 

Anna Kołakowska – członek Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 
Na plażach i w innych miejscach  miasta  odbywają się różne  imprez, koncerty i czy jest 
możliwość  legitymowania  nieletnich.  
 

Waldemar  Szulc – Zastępca Komendanta Miejskiego Policji  
Oczywiście, takie czynności są podejmowane. Szczególnie w stosunku do nieletnich, którzy  
po godzinie 22,00 i wobec tych, które spożywają alkohol.    
Wnioski, które kierujemy do sądów rodzinny, to nie dotyczą  dzieci, ale ich rodziców. 
 

Anna Wirska  - przewodnicząca  Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 
Poproszę  o informację  przedstawiciela Straży Miejskiej 
 

Andrzej Czeran – Zastępca Komendanta Straży Miejskiej w Gdańsku omówił plan 
zabezpieczenia sezonu letniego 2015 na terenie Gminy Gdańsk, przedstawiając  poniższą 
prezentację: 
 

Zapewnienie porz ądku i spokoju publicznego poprzez:

• skuteczną egzekucję prawa

• spójności i ciągłości działań

• informowanie mieszkańców 
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Do realizacji zadań w  sezonie letnim Straż Miejska w Gdańsku 
skieruje 178  strażników, którzy będą korzystali z:
• 20 radiowozów,
• 8 skuterów,
• 2 motocykli
• 12 rowerów,
• 1 łodzi motorowej

 
 
 
 
 

• Zmiany organizacyjne na sezonu letniego:

- zróżnicowany czas  pracy
- wykorzystanie pracowników biurowych 

• Zmiana organizacji ruchu i wydzielenie dodatkowych 
parkingów:

- Ul. Hallera

od ul. Wczasy do  ul. 
Nadmorski Dwór pas 
jezdni    przeznaczony 
do parkowania
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- Sobieszewo,                                        Stogi

Ul. Lazurowa – dodatkowy parking na wys. Hotelu „Orle 
„oraz dodatkowe miejsca parkingowe na terenie pola 
namiotowego „Orlik”
Ul. Falowa  - udostepnienie prawej strony do parkowania 
oraz umożliwienie parkowania na tzw. kolektorze
Ul. Nadwiślańska  - parking na około 50 pojazdów przed  
pętlą ZTM

Ul. Stogi – lewa strona 
udostępniona do parkowania
Ul. Nowotna  - jedna strona 
udostępniona do parkowania  
w drugiej połowie lipca

 
 

• Stare i Główne Miasto,

• Dworzec PKP i PKS,

• Pas Nadmorski: Jelitkowo, Brzeźno, Stogi, Sobieszewo

• Parki: Oliwski, Brzeźnieński, Regana

• ZOO.
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Ogólne:
• reagowanie na osoby zakłócające ład i porządek publiczny,
• udzielanie pomocy osobom poszkodowanym,
• przyjmowanie i realizacja zgłoszeń od mieszkańców i turystów,
• udzielanie informacji turystom (patrole językowe).
Szczególne:
• przeciwdziałanie spożywaniu alkoholu w miejscach 

niedozwolonych
• dyscyplinowanie właścicieli psów
• zapobieganie i likwidacja nielegalnego handlu

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

W  maju i czerwcu:

• wydłużone  patrole piątkowe i  sobotnie,

• patrole wodne w soboty, niedziele, i święta
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W lipcu i sierpniu:

• wydłużone  patrole piątkowe i  sobotnie

• wydłużone patrole wodne od piątku do niedzieli

• zwiększona ilość patroli w rejonie Centrum

• stałe patrole w rejonie Sobieszewa i Stogów

• Patrole nocne w rejonie Parku Brzeźnieńskiego i Regana*

• wspólne patrole z Policją 
*po uzyskaniu funduszy na patrole w ramach nadgodzin

 
 
 
 
 

W okresie  lipiec sierpień (z wyłączeniem Jarmarku 

Dominikańskiego) realizacja programów:

• „Bezpieczne wakacje”

• „Miasteczko Ruchu Drogowego” ,

• „Posprzątaj po swoim psie”.

 
 
Anna Wirska – przewodnicząca Komisji Samorządu i Ładu Publicznego  
Dziękuję bardzo. Poprosimy jeszcze  Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji. 
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Łukasz Iwański – Kierownik Kąpielisk Morskich w Gdańsku omówił  stan  kąpielisk 
morskich na terenie Gminy pod względem infrastruktury i bezpieczeństwa, jak w 
prezentacji zawartej w załączniku nr 5 do niniejszego  protokołu.  
 

Anna Wirska – przewodnicząca Komisji Samorządu i Ładu Publicznego  
Czy są  pytania?  
 

Anna Kołakowska – członek Komisji Samorządu i Ładu Publicznego poruszyła kwestie 
plaży dla naturystów  w Gdańsku –Stogach. Opowiedziała się za jej zlikwidowaniem.  
 
Łukasz Iwański – Kierownik Kąpielisk Morskich w Gdańsku 
Do nas  wpływały  pisma  z prośbą o zalegalizowanie tej plaży. 
 

Joanna Pińska – Zastępca Dyrektora Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania 
Kryzysowego 
Jeśli chodzi o bezpieczeństwo, to nasz Wydział koordynuje wszystkie działania, które 
dzieją  się w przestrzeni publicznej  związane  albo z  dużymi imprezami masowymi albo ze 
zgromadzeniami, które mogą  prowadzić zakłócenia na terenie miasta. Przed taką imprezą, 
oczywiście, jeżeli organizator chce się z nami skontaktować, zapraszamy wszystkie  służby, 
ustalamy wszystkiego rodzaju  zabezpieczenia:  w zakresie komunikacji miejskiej, ruchu 
drogowego, zapewnienie wsparcia poprzez służby. Oczywiście nie robimy tego jako 
Wydział, bo nie mamy takich możliwości, ale  jesteśmy tego koordynatorami. Ustalamy jak  
to ma wyglądać,  analizowane są wszytki ryzyka, jakie mogą wystąpić przy danej imprezie i 
staramy się  to minimalizować  do tego stopnia, żeby je wyeliminować  całkowicie, albo 
doprowadzić  do takiego stopnia, który wszyscy bylibyśmy w stanie zaakceptować. Takie 
działania są permanentne.  Imprezy na terenie  medycznie zabezpiecza  organizator, ale  
przy takich dużych imprezach jak Jarmark Dominikański  staramy się również  w okresie c 
prowadzonej imprezy w jednym miejscu, również wspomóc zabezpieczenie medyczne 
miasta poprzez  patrole, które są przez nas finansowane.  Patrole o zasięgu rowerowym  
albo  pieszym, również  w karetkach  są zamawiane, aby najbliższym otoczeniu  danej 
imprezy było pełne zabezpieczenie. Mamy  program dla turystów, który po zalogowaniu 
możne zapoznać  się z utrudnieniami w ruchu, o imprezach, i zapoznać się ze wszystkimi 
ostrzeżeniami.   
 

Anna Wirska – przewodnicząca Komisji Samorządu i Ładu Publicznego  
Dziękuje, przechodzimy do kolejnego punktu  porządku.  
 

 

PUNKT  5 
Policja i Straż Miejska przyjazna obywatelom. 

 

Waldemar  Szulc – Zastępca Komendanta Miejskiego Policji  
Właściwie już od  roku 1990  pracujemy nad  takim wizerunkiem policji, aby zmienić te 
wrażenia, które były przed  tym rokiem. Generalnie  zaczynamy od dzieci, od profilaktyki. 
Spotykamy się  z  dziećmi  już w przedszkolach a nawet czasami w żłobkach  to dotyczy 
policjantów  prewencji jak i  ruchu drogowego. Między innymi poprzez  edukację tych 
dzieci wskazujemy, że policjant jest przyjazny dla nich a nie jest ich wrogiem.  
 

Anna Wirska – przewodnicząca Komisji Samorządu i Ładu Publicznego  
Dziękuję bardzo. Poprosimy jeszcze  Komendanta  Straży Miejskiej. 
 

Leszek Walczak – Komendant Straży Miejskiej  omówił  działania Straży Miejskiej – SM z 
mieszkańcami i dla mieszkańców, jak w prezentacji zawartej w załączniku nr 6 do 
niniejszego  protokołu.  
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Anna Wirska – przewodnicząca Komisji Samorządu i Ładu Publicznego  
Jeśli nie ma pyta, to  bardzo serdecznie dziękuję za  udział  w dzisiejszym posiedzeniu 
Komisji Komendantowi  Komendy Miejskiej Policji, Komendantowi Straż Miejskiej  i  jego  
Zastępcy, Pani Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego i  
Kierownikowi  Kąpielisk Morskich MOSiR.  
 

PUNKT  6 
Sprawy bieżące, wolne  wnioski,  korespondencja.  
 
Anna Wirska – przewodnicząca Komisji Samorządu i Ładu Publicznego  
Do Komisji  - do wiadomości wpłynęły  trzy pisma  Przewodniczącego  Rady Miasta Gdańska  
kierowane  do radnych Dzielnicy Wrzeszcz Górny: 
- pismo z dnia 4 maja 2015  kierowana do  6-ciu radnych 
- pismo z  dnia 4 maja 2015r. kierowane do Pani Ewy Hope, 
-pismo z dnia 11 maja 2015r.  kierowane do Pana Michała Szulta 
 Powyższe  pisma dotyczyły  sesji Rady Dzielnicy   odbytej w dniach 9 i 10 maja 2015r. – 
ślubowania.  
Decyzja Komisji: pisma a/a  
 
Ustalono, że  dwa kolejne  planowane  spotkania Komisji  na 18 czerwca  i na 20 sierpnia 
br. Komisja odbędzie  analogicznie 22 czerwca i 24 sierpnia  br.  
Więcej  tematów  nie zgłoszono  w związku z  czym Przewodnicząca stwierdziła  
wyczerpanie porządku  obrad i zamknęła posiedzenie. 
 

Posiedzenie zakończono  godz. 18,45.  
 
 
                                                                          Przewodnicząca Komisji 
                                                                        Samorządu i Ładu Publicznego 
 
                                                                                 Anna Wirska  
Protokół sporządziła: 
 
Bogusława Pieklik 
Biuro Rady Miasta Gdańska  

 
 

 
 



Kąpieliska Morskie
w Gdańskuw Gdańsku

Sezon 2015

Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji w Gdańsku



Kąpieliska Morskie w Gdańsku 
w sezonie 2015

Otwarcie: 27 czerwca 

Funkcjonowanie: 

� 27 czerwca – 31 sierpnia 

� 7 lokalizacji

� Godziny pracy: 9:30 – 17:30� Godziny pracy: 9:30 – 17:30



WYPOSAŻENIE:

� 6 łodzi motorowych

� 2 skutery wodne z platformą

� 4 deski ratownicze

� 6 kajaków ratowniczych

� 4 quady z przyczepami i noszami do transportu osoby poszkodowanej� 4 quady z przyczepami i noszami do transportu osoby poszkodowanej

� 16 ratowniczych łodzi wiosłowych



Kąpieliska Morskie w Gdańsku 
w sezonie 2015

1. KM Gdańsk Orle - wejście na plażę nr 11
100 mb strzeżonej linii brzegowej

2. KM Gdańsk Sobieszewo – wejście na plażę nr 16
200 mb strzeżonej linii brzegowej

3. KM Gdańsk Stogi – wejście na plażę nr 26
27.06-24.08 400 mb strzeżonej linii brzegowej
24.08-31.08 200 mb strzeżonej linii brzegowej24.08-31.08 200 mb strzeżonej linii brzegowej

4. KM Dom Zdrojowy Gdańsk Brzeźno - wejście na plażę nr 41 
100 mb strzeżonej linii brzegowej

5. KM  Molo Gdańsk Brzeźno - wejście na plażę nr 50, 52, 53 
27.06-24.08 500 mb strzeżonej linii brzegowej
24.08-31.08 300 mb strzeżonej linii brzegowej

6. KM Gdańsk Jelitkowo - wejście na plażę nr 73 
100 mb strzeżonej linii brzegowej

7. Miejsce wykorzystywane do kąpieli Gdańsk Klipper –
wejście na plażę nr 65 
100 mb strzeżonej linii brzegowej

Łącznie – 1500 m strzeżonej linii brzegowej



Kąpieliska – mapa

Dom Zdrojowy

Jelitkowo Klipper



Innowacyjne formy ratownictwa



Infrastruktura plażowa
� całoroczna kładka z możliwością wodowania małych    

jednostek(Jelitkowo)

� siłownia na plaży (Jelitkowo)

� szafki depozytowe (Brzeźno, Stogi)

� natryski przy molo (Brzeźno, Stogi)

� rozbudowa sieci wodno-kanalizacyjnej do plaży (Jelitkowo)

� projekt rozbudowy budynku służb ratowniczych (Brzeźno)� projekt rozbudowy budynku służb ratowniczych (Brzeźno)

� stadion letni



Akcje letnie na kąpieliskach

� Biblioteka plażowa

� Mamo tu jestem

� Przyjazna plaża

� E-kąpieliska

� Patrol PPG Rescue System

� Wypożyczalnia sprzętu 

sportowego

� Nocne granie

� Bezpieczna woda



Błękitna Flaga
W sezonie 2015 sześć kąpielisk 
stara się o przyznanie 
wyróżnienia Międzynarodowej 
Błękitnej Flag 

� Molo Gdańsk Brzeźno

� Gdańsk Stogi

� Gdańsk Jelitkowo� Gdańsk Jelitkowo

� Gdańsk Sobieszewo

� Gdańsk Orle

� Gdańsk Brzeźno Dom Zdrojowy

oraz przystani jachtowej:

� MARINA GDAŃSK

� TAMKA GDAŃSK



Gdańskie Centrum Ratownictwa Wodnego

� Funkcjonuje od października ubiegłego roku

� Czynne całodobowo

� W sezonie letnim dwóch dyżurujących 
ratowników po zamknięciu kąpieliska

� Organizacja wielu szkoleń� Organizacja wielu szkoleń



Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji w Gdańsku

DZIĘKUJĘ ZA UWAGĘDZIĘKUJĘ ZA UWAGĘ

mosirgdansk.pl

facebook.com/MOSiRGdansk

twitter.com/MOSiRGdansk



Straż Miejska w Gda ńsku

Gdańsk 2015



Priorytety działania na 2015 r.

1. Polepszenie codziennego życia mieszka ńców Gda ńska
• Skuteczne egzekwowanie utrzymania czystości i porządku przy współpracy 

z mieszkańcami i instytucjami.

2. Otwarcie na mieszka ńców
• Udział w dyżurach i spotkaniach z mieszkańcami,
• Organizacja i udział w dzielnicowym Forum Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa 

Lokalnego,
• Wspieranie inicjatyw lokalnych,• Wspieranie inicjatyw lokalnych,
• Zapewnienie transparentności działalności Straży Miejskiej

3. Zapewnienie szerokiej oferty profilaktycznej
• Realizacja programów edukacyjnych w ramach profilaktyki szkolnej oraz poza 

szkolnej,
• Realizacja projektów i inicjatyw profilaktycznych,

4. Utrzymanie wysokiego profesjonalizmu świadczonych usług
• Zapewnienie wysokiej jakości podejmowanych interwencji,
• Spełnienie wymogów standardów Straży Gminnych/Miejskich Województwa 

Pomorskiego



Współpraca

(2014 r. – 321 dyżurów i spotkań)

Od 2015 r. spotkanie rozszerzone w ramach Forum 
Porządku i Bezpieczeństwa Lokalnego



W ramach programu „Bez strachu, agresji – bezpiecznie!” realizowane są
tematy:
• „Bezpieczne dzieciństwo”,
• „Autochodzik”,
• „Bezpiecznie na rowerze”,
• „Postępowanie ze zwierzętami”,
• „Odpowiedzialność nieletnich”,
• „Dopalacze? Ze mną nie wygrasz!”,
• „Strażnik trzeźwości”,

Działania profilaktyczn e

• „Strażnik trzeźwości”,
• „Ekostrażnik”,
• „Ekologiczna klasa”,
• „Umiem pomagać!”,
• „Cyberprzemoc – nie daj się złapać w sieć”.
W 2014 r. w ramach 1990 zaj ęć przeszkolono 36189 osób



Inicjatywy społeczne

Olimpiada Wiedzy o Bezpiecze ństwie 
(VIII - 946 uczestników z 11 miast)

„ Wiem, Działam – Bezpieczny Senior”.

Graffiti – wiem, nie niszcz ę, tworz ę!

Konkurs Wiedzy o Stra ży Miejskiej

Konkurs Fotograficzny 
„Bezpiecze ństwo na wakacjach”



Kampanie społeczne

W ramach kolejnych akcji funkcjonariusze przypominają mieszkańcom 
o ich obowiązkach i przekonują, że warto dbać o swoje otoczenie. 



www.strazmiejska.gda.pl www.youtube.com/smgdansk
• 381 artykułów, 176 publikacji po artykułach

Informacja

Twitter:
1752 tweety, 591 obserwujących Raport Roczny za 2014 r.



Zasada działania stra ży

Edukacja

Informacja

Kara

Ostrzeżenie

Edukacja



Jakość

Certyfikat Stra ży Gminnych i Miejskich
Województwa Pomorskiego

Skargi:
W 2014 r. wpłynęło:
• 25 skarg (2 zasadne) - spadek o 48%

• 2 zarzuty – umorzone.



Straż „po godzinach”

WolontariuszeKrwiodawcy

Darczyńcy Dom dziecka „Dom przy lesie”



Dziękuj ę za uwagę.

Leszek Walczak
l.walczak@sm.gda.pl


